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Okienko do materskej školy 
 
Opäť sa otvorili brány našej materskej školy a nastúpilo v tomto školskom roku už 161 detí 
do siedmych vynovených tried. 
 
Počas letných mesiacov prebiehala v materskej škole rekonštrukcia dvoch pavilónov, kde sa 
otvorili dve nové triedy. Veľká vďaka patrí všetkým rodičom z novej 1. a 2. triedy za ich 
finančné dotácie na rekonštrukciu starých pavilónov za nové triedy. Vyzdvihnúť chcem najmä 
pánov Urminských z firmy Saida bez ktorých by sa celá rekonštrukcia určite nezačala. 
Investovali do našej MŠ takmer  20000,-€.  

V rekonštrukcii nás podporovala aj MČ Bratislava – Ružinov, ktorá nám schválila finančné 
prostriedky na nábytok a laminátovú podlahu. Počas celej rekonštrukcie bola pani riaditeľka 
v kontakte s pánom starostom MČ Ing. Dušanom Pekárom, ktorá ho priebežne informovala 
o postupe stavebných prác a výdavkov.  

Vďaka pomoci celého kolektívu sme mohli v septembri dovŕšiť našu náročnú mravenčiu 
prácu, ktorá vyvrcholila  počas celého obdobia letných prázdnin. Napriek mnohým prekážkam 
sa ešte viac stmelil kolektív a prišiel pomôcť aj cez víkendy, čo si riaditeľka školy veľmi cení. 

Náš skvelý kolektív MŠ to zvládol na jednotku, ako vždy v krízových situáciách. Dlhé dni, 
niekedy aj víkendy, dni až do neskorých večerných hodín strávili zamestnanci v materskej 
škole, kým nebolo všetko pripravené na zahájenie školského roka. Našlo sa aj pár ochotných 
rodičov, ktorí nám pomohli ešte aj s čistením priestorov a náterom plotu pavilónov.  

Mali sme jasný cieľ - spoločnými silami vybudovať dve nové, krásne a moderné triedy pre 
našich najmenších.  

Slávnostne sme triedy v pavilónoch otvorili v septembri za prítomnosti pána starostu MČ a  
pani prednostky MČ, ako i hostí. V septembri sa z nových priestorov mohlo tešiť 40 detí. 

 

  
 
Brigády s rodičmi v pavilónoch pokračovali aj v septembri a októbri, týkali sa najmä úpravy 
záhradného areálu a vysádzania stromčekov zo získaných finančných zdrojov z projektu 
Nadácie Pontis Tesco.  

Tešíme sa aj z tohto získaného grantu  v sume 1000,-€, ktorý sme použili  na výsadbu nových 
ihličnanov v zrekonštruovaných pavilónov. Pôvodne sme napísali grant s pani učiteľkami do 
hlavného školského areálu, vtedy sme ešte netušili, čo sa cez leto udeje a že sa nám kolektív 
čoskoro rozšíri. Stromčeky sa nakoniec nasadili tam, kde boli akútnejšie k výsadbe.  



Brigáda pod vedením pani učiteliek Magdušky a Ingridky z 2.triedy sa uskutočnila cez víkend 
v sadení stromčekov spolu aj s našim novým záhradníkom pánom Jaroslavom Lačokom.  

Chcem mu tiež touto cestou poďakovať, že aj on svojou prácou a ochotou nad rámec 
pracovných povinností prispel k skrášleniu školského dvora v pavilónoch nových tried.  

Pani učiteľky z  2.triedy spoločne s pani učiteľkou z 1.triedy Irenkou ešte zorganizovali 
v septembri cez víkend aj ďalšiu brigádu zameranú na náter plotu MŠ. Vďaka patrí všetkým, 
ktorí si našli čas a pomohli pri skrášlení exteriéru. 

V 5.triede nám pribudla nová interaktívna tabuľa. Finančné prostriedky boli získané z grantu 
MČ – Bratislava – Ružinov. 

V našej MŠ využívame najmodernejšie učebné pomôcky podporujúce inovatívne formy 
výučby a všestranný rozvoj osobnosti detí predškolského veku.  Takmer v každej triede máme 
namontované interaktívne tabule obľúbenej značky QOMO.  

Pri výučbe s deťmi využívame rôzne výučbové softvéry. Stimulujú logické myslenie, 
komunikačné zručnosti, vnímanie priestorovej orientácie, rozvoj jemnej motoriky, verbálnej 
koncentrácie a socializácie. 

 Moderné interaktívne učebné pomôcky podporujú výchovu a vzdelávanie formou hry a 
spĺňajú bezpečnostné normy Európskej únie. Sme radi, že aj rodičia nás podporujú 
v modernizácii výchovno-vyučovacieho procesu.  

              

Predstavujem Vám najobľúbenejší softvér našich detí:  ,,Začínam sa učiť“: 

- vhodné pre predškolákov a 1. ročník ZŠ, 
-  pre rozvoj základných zručností predškoláka, 
- 6 modelov: písanie, počítanie, farby, tvary, logické myslenie   a rozprávanie,  
- 19 typov rozsiahlych cvičení. 

Je to zásluha najmä pána predsedu ZR pri MŠ Mgr. Milana Ištvána, ktorý bol garantom 
grantov z  MČ – Bratislava – Ružinov, za jeho jeho aktívnu prácu spolu s pani manželkou 
Mgr. Alexandrou Ištvánovou, ktorí nám financujú a aktualizujú našu web-stránku. 
Poďakovanie patrí aj členom výboru ZR pri MŠ, Členom Rady školy pri MŠ a všetkým 
rodičom, ktorí nám finančne prispievajú.  

Okrem toho z ďalšieho grantu MČ – Bratislava – Ružinov nám na školskom dvore pribudol 
záhradný altánok.  



Verím, že si aj vy v ňom radi oddýchnete a posedíte so svojimi deťmi a rodinami. Čakajú Vás 
tam i nové tvorivé dielne pod vedením našich  ,,šikovných pani učiteliek“ – takto sa o ich 
práci vyjadruje prváčik Miško Kristl. Keď nám porozprával prvé dojmy z novej triedy, tlačili 
sa nám s kolegynkami až slzy do očí.  

               
 
Okrem iného od pána Martinku zo 6. triedy v hodnote 1500,-€ pribudol do triedy krásny 
farebný detský nábytok. Vymenila aj stará PVC podlaha na chodbách MŠ za novú laminátovú 
podlahu.  

Pán Blažek nám veľa pomáha v našej MŠ, je to naša pravá ruka v opravách, keď sa nám v MŠ 
čokoľvek pokazí. Aj začiatkom školského roku nám zasponzoroval a namontoval nový 
uzamykací systém, za ktorý mu patrí veľké poďakovanie.  

V októbri sa nám skrášlila aj školská jedáleň novými stolmi a stoličkami, deťom sa tak 
zútulnilo prostredie počas stolovania. 

Dovoľte mi, aby som sa ešte raz všetkým rodičom poďakovala za Vašu finančnú i materiálnu 
pomoc.  

Veľmi si to vážime, Že aj vďaka Vám môžeme stále zveľaďovať interiér ako i exteriér našej 
MŠ. Ak máte dobrý nápad, neváhajte a kontaktujte ma , či už Vašou osobnou návštevou, 
mailom, alebo telefonicky. Teším sa na dobrú spoluprácu s vami v novom školskom roku. 

Milí rodičia a priatelia, 
    
máme za sebou prvé dni a týždne, prvé slzičky a úsmevy nových detí z nového prostredia, 
ktorí rozšírili rady ,,bancíčkov“. Takto nám svojimi rúčkami zamávali. Pani učiteľky z 1. – 3. 
Triedy najmenších ,,Bancíčkov“ si ich veľmi chvália aké sú šikovné. Máme z nich veľkú 
radosť. Už prvý deň sa zapojili do uvítacej diskotéky. Radosť máme aj z našich väčších 
,,Bancíčkov“, ktorí nám cez prázdniny poriadne podrástli. Porozprávali nám svoje zážitky 
z prázdnin. 
 
Prajeme Vám krásny a radostný pobyt v našej škôlke, veľa kamarátov a zážitkov... 
 
Dovoľte mi, aby sme Vás pozvali na prierez nového školského roka 2012/2013 pri listovaní 
Bancíčka. 
 
Prajeme Vám príjemné čítanie. 

PaedDr. Jana Bolebruchová 
   riaditeľka MŠ 



V tomto čísle sa dočítate 
 

♣ O akciách v materskej škole od začiatku školského roka 

♣ O prvých dňoch v materskej škole 

♣ O bábkovom divadle 

♣ O jesennej škole v prírode na Jankovom vŕšku a krste žriebätka  

♣ O rekonštrukcii dvoch  nových tried  

♣ O animoterapii v našej MŠ – o  jazde na poníkoch 

♣ O výlete na Kolibu  

♣ O výlete na Partizánsku lúku  

♣ O vynikajúcej tekvičkovej slávnosti spojenej s tvorivými dielňami  

♣ O krúžkovej činnosti našich detí  

♣ O brigádach s rodičmi z 1. a 2. triedy  

♣ O výcviku korčuľovania 

♣ O vystúpení detí v DK Ružinov v súťaži: ,,Angličtina v pesničkách“  

♣ O hre na flaute 

♣ O vianočnej besiedke 

♣ V okienku zdravia sme pre Vás prichystali články o zdravej výžive 

♣ O environmentálnej výchove – poľné zvieratá 

♣ O fašiangovom karnevale 

♣ O lyžiarskom výcviku 

♣ O dni veselých zúbkov 

♣ O stretnutí so spisovateľom 

♣ O využití učebnej pomôcky - LOGICO PRIMO 

♣ O súťaži v zbere papiera 

♣ O využití interaktívnej tabuli a elektronických učebných pomôckach 

♣ O detskom kolektíve a chorobnosti detí 

 



Prvé dni v materskej škole 
 

V septembri mnohé deti prišli do materskej školy prvýkrát.  
Hoci väčšina z nich sa na materskú školu veľmi tešila, predsa len, keď zostali bez 
mamy v tom neznámom svete, do očí sa im natlačili slzičky. 
Najhoršie sú pre deti prvé dni – nielenže si musia zvykať na kolektív detí a pani 
učiteľky, ale predovšetkým sa musia naučiť , aby vydržali bez mamy. Ešte nemajú 
pojem o čase, takže zbytočne im mama vraví, že po obede po ne príde. Len čo sa za 
ňou zatvoria dvere, sú presvedčené, že odišla navždy. 
Aby si deti na neprítomnosť mamy zvykali postupne, zaviedli sme adaptačné dni. 
Prvé tri dni deti boli od 8.00 do 10.00 h, tretí a štvrtý deň  do 12.00 h.  Druhý týždeň 
poobede už oddychovali. Nové hračky a prostredie vyvolali rôzne reakcie. Pre mnohé 
deti je prvý deň v materskej škole neopakovateľným zážitkom. Niektoré sa ľahšie 
začlenili do kolektívu , iným to trvalo dlhšie. Toto je veľmi individuálne, lebo sú rôzne 
typy detí. Niektoré zvládli materskú školu hravo a hneď v prvý deň sa pekne hrali 
a nechceli ani odísť a po týždni začali plakať. A potom boli deti, ktoré prvé dni plakali 
len pri odlúčení od rodiča, no pri vstupe do triedy, keď zazreli množstvo hračiek , 
úsmev a pohladenie učiteľky  ich očká sa rozžiarili a popoludní sa im nechcelo ísť 
domov. Nuž, skutočne je každé iné a každé si vyžaduje iný  individuálny prístup. 
Väčšina detí si po jednom až dvoch týždňoch na materskú školu zvykla chodí do nej 
rada. 
Adaptačným procesom sa nám podarilo integrovať detí do bežného chodu materskej 
školy . 
          Marika Ceterová 
          

 
 
1.Týždeň v MŠ       HRÁME  SA  A  JE  NÁM  DOBRE    



 
 

DIVADLO : „ MEDOVNÍKOVÝ DOMČEK “    
 
 

 
 

TAKTO  NÁM  CHUTILI  KOLÁČIKY  

 



Medovníkový domček 
 

Môže  sa začať nový školský rok v materskej škole bez  rozprávky? Veruže 
nie. Už na druhý deň k nám zavítali profesionálni bábkoherci manželia Stražanovci 
so svojou rozprávkou “Medovníkový domček.“ Naše nové deti videli bábkové divadlo 
s klasickými bábkami po prvý raz, takže ich radosť bola o to väčšia. Ako to už 
v rozprávke býva všetko sa dobre skončilo a Janko s Marienkou sa šťastlivo vrátili 
domov. Čo sa udialo v rozprávke a ako sa skončila určite vám deti doma 
porozprávali.  

                      Marika Ceterová 
           

 

 
 
 

 
 



AKCIE – OKTÓBER 
 
V termíne 1.10. - 6.10.2012 
V termíne    

Jankov vŕšok 
5. 6. 7.trie    bude plná zábavy 
      nemaj mama obavy. 
Škole v         
               

 
STREDA – 3.10. 2012 o 10.00 h. 
na  školskom dvore sa potešíme  
jazde na koníkoch – terapia.  
           
 
 
PIATOK –12.10.2012  o 9,30 h. 
bude v 5.triede bábkové predstavenie: 
„Koza rohatá a jež.“        
        
 



UTOROK – 23.10.2012 o  10,00 h. 

v DK –Ružinov bude vystúpenie detí: 
„Angličtina v pesničkách“     
 
 
 
STREDA – 24.10.2012 o 15,30 h. 

Srdečne pozývame rodičov do tried na  

Tekvičkové slávnosti   
 
spojené s ochutnávkou nátierok v MŠ. 
Triedy sa premenia na Tvorivé 
dielničky a šikovné ručičky. 
 

   
 

                                                                    
                           

 
 
 
 
                                                                       Marika Ceterová 



Škola v prírode na Jankovom Vŕšku v hoteli Partizán 

 

     
 

♣ V dňoch od 1.10.  –  6.10. 2012 sa 20 predškolákov z našej  MŠ zúčastnilo 

♣ Školy v prírode na Jankovom Vŕšku. Ubytovaní sme boli v hoteli Partizán, 

♣ v pekných izbičkách po dvoch a cítili sme sa ako doma. Priaznivé slnečné 

počasie nám umožnilo po celý týždeň spoznávať krásy a zaujímavosti prírody 

a realizovať pohybové a športové aktivity. Bohatá bola nielen rozmanitosť 

jesennej prírody, ale aj naše 

♣ zážitky v škole v prírode spojené s týmto farebným ročným obdobím. 

Hneď v prvý deň zažiarili detské očká radosťou, keď v areáli hotela objavili troch 

koníkov - Pejka, Žofku a pribudlo aj naše nové žriebätko Riško – Bancíček, 

ktorého sme v škole v prírode slávnostne aj krstili. Priniesli sme mu pod zub 

vyzdobenú debničku s jabĺčkami a mrkvičkami, s ktorými sa aj podelil s Pejkom 

a Žofkou. Pre deti bola na krste pripravená nádherná torta s marcipánovým 

koníkom, obložené chlebíčky a prekvapenie - darčeky – drevené podkovičky 

pre šťastie, ktoré nám pripravila pani vedúca s pánom vedúcim. Deti mali z nich 

obrovskú radosť, keby ste ich videli, ako sa im očká rozžiarili... A aby bolo stále 

na čo spomínať, nechýbala ani tradičná diskotéka s krásnymi upravenými 

vymaľovanými deťmi. Premenili sa rôzne zvieratká a rozprávkové postavičky. 

♣ Ani vychádzka do okolia nenechala dlho na seba čakať a ruka v ruke kráčali 

sme spoznávať nové prostredie. Cestou sme obdivovali nádhernú farebnú 

prírodu Strážovských vrchov. Deti sa tešili denným vychádzkam do blízkeho 

lesa, kde na veľkej lúke strávili pekné chvíle pri športových a kruhových hrách 

so spevom. Zbierali  jesenné prírodniny a tvorili z nich rôzne  výtvory. Pozorne 



si prezerali stromy, rastlinky, chrobáčiky. . Absolvovali sme aj prechádzku 

k pamätníku SNP a porozprávali sme deťom  o partizánoch, ktorí bojovali za 

našu slobodu a v boji stratili svoj život. 

Športom k zdraviu, tak zahájili p. učiteľky športovú olympiádu. Deti boli 

rozdelené do štyroch družstiev a súťažili vo viacerých disciplínach, v ktorých si 

mohli pomerať sily v rýchlosti, šikovnosti a obratnosti. Vyvrcholením olympiády 

bolo ocenenie všetkých súťažiacich olympionikov krásnou zlatou medailou, 

ktorú si všetci zaslúžili. Akcia sa vydarila a vyčarila úsmev, spokojnosť 

a nadšenie na tvárach detí.  

Myslím si, že najväčším a nezabudnuteľným zážitkom sa stal pre detí nočný 

pochod lesom a hľadanie pokladu. Deti vyzbrojené baterkami a dobrou náladou 

prekonali strach z tmy. Po vyznačenej trase lesným chodníčkom objavili deti 

v tme dve svetielka. Boli to oči sovy, ktorá strážila hľadaný poklad.  

Každý deň v škole v prírode sa končil čítaním pohľadníc od rodičov 

a rozprávkou na dobrú noc. 

♣ Posledný večer pred odchodom si pochvalu zaslúžili   všetky deti a  boli 

odmenené diplomom a hračkou. 

♣ Škola v prírode skončila, zážitky zostávajú.  Už teraz sa tešíme na letnú ŠvP. 

♣ Touto cestou by som chcela srdečne poďakovať  rodičom – sponzorom  za 

darčeky, ktoré  prispeli skvalitneniu pobytu detí v ŠvP. 

 

 
PaedDr. Jana Bolebruchová 
        riaditeľka MŠ 

 

 

 
 
 
 
 
 



O pocitoch z rekonštrukcie  
  
      V druhej polovici augusta nám pani riaditeľka oznámila, že predsa sa spustila 
rekonštrukcia pavilónov, ktoré niekoľko rokov neslúžili deťom 
predškolského veku. Práce šli míľovými krokmi a posledný augustový 
týždeň sme sa pustili do upratovania priestorov. Pracovníčky školy za 
výdatnej pomoci, najprv len hŕstky a neskôr mnohých rodičov, čo bolo 
pre nás nesmiernym potešením, dlho do večera denne pracovali pri 
úprave a upratovaní tried, spální a šatní v oboch pavilónoch. Bola to 
práca náročná, ale s vidinou, že v septembri otvoríme, pracovalo sa 
nadšením. Prepletali sme sa medzi maliarmi, vodármi, ,čistili sme 
priestory pre uloženie parkiet do dlhej a krásnej spojovacej 
chodby, ktorá spája hlavnú budovu s pavilónmi. Rodičia najprv prišli 
obzrieť priestory, kde má ich dieťa tráviť dni, keď videli, že 
pracujeme zaviedli deti domov a prišli pomôcť. Každá pracovitá ruka 
bola vítaná. Posledné dva dni ešte dať do tried nový, krásny nábytok, do 
šatní skrinky, priradiť každému značku, upraviť lehátka. Kolegyne z 
tried nám poskytli  prvé hračky, výkresy, farbičky, za čo im patrí veľká 
vďaka, a mohol prísť deň D, kedy sa brány dvoch pavilónov otvorili. V 
prvé dni nám ešte rodičia pomáhali  rôzne, jedni ešte prikúpili 
hračky, iní priniesli papier na kreslenie, do triedy nám zakúpili 
koberec, rádioprehrávač pokúpili a natierali plot okolo materskej školy, aby sme 
boli pekní. Veľmi si to vážime a tešíme sa, že máme krásne vzťahy s 
rodičmi, ktorí prejavujú záujem o správanie, výchovu a vzdelávanie 
svojich detí. Sme radi, že s väčšinou rodičov sme sa navzájom už 
spoznali pri prácach, iného ako výchovno-vzdelávacieho charakteru, máme 
k sebe oveľa bližšie, dôverujú nám a deťom aj rodičom sa ľahšie 
prekonával vstup dieťaťa do kolektívu. Popri práci v neformálnych 
rozhovoroch našli sme spoločnú reč pri výchove ich a teraz už i našich 
detí. Tešíme sa, že naša práca je zmysluplná, že k nám rodičia 
privádzajú deti radi, a deti si denne odnášajú nové a nové poznatky. Je 
to už ich materská škola a o to nám ide.  
             
              PhDr. Irena Dolinská  
 
Jedného dňa nás oslovila pani riaditeľka PaedDr. Jana Bolebruchová s ponukou 
miesta učiteliek do novovznikajúcich pavilónov. Po návšteve priestorov budúcich tried 
sme mali zmiešané pocity...“O dva týždne predsa začína nový školský rok!?“ Steny 
a podlahy ladili do jedného odtieňa šedej. Netušili sme kde bude napríklad detská 
umyvárka. Dovtípili sme sa len podľa dier v podlahe a v stene. Ale o pár dní boli naše 
pocity pozitívnejšie. Triedy boli vymaľované, vodári, murári, obkladači a parketári 
ukončovali práce v týchto priestoroch. 
 My sme priebežne upratovali, donekonečna umývali podlahy, pani upratovačky 
umývali okná.  
Vďaka našej šikovnej pani riaditeľky  sa stihlo všetko do termínu,  
a triedy boli  otvorené k 3.9.2012. 
 
                                                                         Ingrid György 



Vozenie na poníkoch - Animoterapia 
 
V tomto školskom roku všetkým deťom ponúkame relaxovanie a vozenie na 

poníkoch – animoterapiu. 
Animoterapia je liečenie pomocou zvierat a pozitívne vplýva na psychické a fyzické 
zdravie dieťaťa. Rozvíja u detí sociálne cítenie, verbálnu i neverbálnu komunikáciu, 
hrubú a jemnú motoriku. Cieľom animoterapie nie je naučiť deti jazdiť na poníku, ale 
zažiť príjemné chvíle prinášajúce radosť a zdravie.  Pri kontakte sa deti uvoľnia 
a prestanú mať strach z väčšieho zvieraťa o čom nás presvedčili aj 3 –roční chlapci 
z 3. triedy Riško a Danko. 
 

                
 

            Marika, držím sa. 
 
 

              
 

            Ja sa nebojím. 
                                                                                             Marika Ceterová   



 
Jesenný výlet –   Koliba 
Koliba je  miestna časť bratislavskej mestskej časti Nové Mesto,                                           
kde sme sa vybrali s deťmi  9. októbra 2012 na tradičnú jesennú vychádzku.       
Ráno sa deti veľmi tešili a veselo si obliekali bezpečnostné vestičky a samozrejme 
ruksaky, v ktorých nechýbala zdravá desiata a čaj. 
Ujo  Janko autobusom   deti odviezol  až na  parkovisko Koliby , kde v jeho  blízkosti 
deti navštívili televíznu vežu Kamzík.  Veža  svojou impozantnou  výškou upútala 
pozornosť všetkých . 
 
 
 

 .  

                                         
Vychádzkou cez  les po žltej značke sme sa dostali k novej Lanovke ,ktorá  má 

konečnú stanicu na Železnej studničke. Po celej trase nám šušťalo jesenné lístie  

pod nohami . Chlapcov však najviac zaujímala bobová dráha s autíčkami.   Veselé 

šantenie a džavot prinútilo slniečko vykuknúť spoza mrakov a nám spestrilo krásny  

deň v prírode. 

 



 Plní zážitkov  a pohody sme sa vracali  do materskej školy. 

 
       Mgr. Monika Kinierová 

 
 
Návšteva Partizánskej lúky  

 
V jeden jesenný deň sme  sa vybrali na výlet – deti zo 6.a 7.triedy. Opäť sme naplno 
vychutnali krásu jesennej prírody na našom známom mieste – Partizánskej  lúke. 
Obdivovali  sme  pani Jeseň, ako dokázala vyčarovať  nádhernú  scenériu. V celom 
lese sa oslavoval príchod jesene a to naozaj veľkolepo. Príroda nás  vábila a my sme 
sa tešili s ňou. Mali  sme  chuť začať tancovať , behať   a veseliť sa spolu s celým 
lesom. Keď sme  sa vrátili, mali  sme  vynikajúcu   náladu  a tešili sme sa na dobrý 
a voňavý obed. 
       
Prežili sme jeden  príjemný a veselý deň v prírode. 
 
         

 
 

Mgr. Mária Liptáková 
 
 



Tekvičkova zábava 
 
 

 
 
Ahoj, sme deti z  II. triedy a na týchto fotografiách sa môžete presvedčiť, ako sa nám 
darilo na „Tekvičkovej zábave“ vyrezávať obrovské tekvice, samozrejme maminky 
a oteckovia nám pomáhali s ostrím nožíkom, lebo ten my ešte používať nemôžeme. 
Ale to najdôležitejšie – vydlabávanie lyžicou, alebo rukami nechali na nás. 
 

        

         
 
                                                                                                                   
 
 
Môj ocino si myslí, že najdôležitejší, pred vyrezávaním tekvice je nákres budúceho 
svetlonosa. 



 

                           
 
 
 
 
A po práci sme sa takto vyfotili s pani učiteľkami na tej najväčšej tekvici na svete. 
  
 
  

      
 
 
          Magdaléna Lačoková 
 
 



 Tekvičkové slávnosti 
 
 Pravidelne rok, čo rok v  našej materskej škole sa lúčime s  jeseňou 
Tekvičkovou slávnosťou. 
24. október bol pre malých „škôlkarov“ už od rána niečím výnimočný. Dopoludnia sa 
tešili vyfarbovaniu tekvičkových strašidielok s ktorými sa potom pri hudbe veselo 
zabávali a tancovali.  Radosť spoločne s deťmi prežívali aj študentky PF UK , ktoré 
ku nám chodia na pedagogickú prax. 
            
   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Popoludní úsmevom vítali svojich rodičov, ktorí okrem dobrej nálady, tvorivej mysle, 
šikovných rúk, prinášali tekvičky, upečené koláčiky, tyčinky, no nechýbala aj veľká 
poschodová tekvičková torta so strašidielkom. A naše šikovné tety kuchárky pripravili 
ochutnávku nátierok.  
Rodičia za asistencie aj tých najmenších detí vytvorili strašidielka od výmyslu sveta. 
Čaro vyrezávaných a blikajúcich  tekvicových strašidielok vyčaroval úsmev na 
tváričkách detí, ale aj dospelých. Ale to nebolo všetko. Radosť, ktorú sme zažili 
s deťmi pri rozdávaní maličkých tekvičiek z torty určite stála za to. Miško s maminkou 
si zaslúži pochvalu za rozprávkovú tekvičkovú  tortu. 
Veľké poďakovanie patrí našim rodičom, ktorí prišli a spríjemnili svojim deťom chvíle 
v materskej škole. 
 Ďakujeme a dovidenia o rok. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Čo sa deťom najviac páčilo na tekvičkovej slávnosti ? 
 
Arthurík  -  ešte raz chcem, aby boli tie slávnosti tekvičkove 
Kubko SCh -  že moja tekvička sa volá Kubko     
Oliverko S  -  tá torta, lebo ste takú nikdy nepiekli, tak sa mi ľúbila 
Maťko  -  torta, lebo tam bola cicka čierna 
Darwin  -  mne tekvička  
Olívinka  -  torta, lebo tam bola mačička 
Oliverko D -  ako maminka a tatinko robili tekvičky až tri maličké a ja  

som ich    vyfarboval farbičkami, ktoré som si požičal 
domov 

Beník  -  torta, lebo som z nej dostal mačičku 
Maxík -  tekvička a torta 
Silvinka -  strašiak na torte a tie listy 
Sonička -  netopier, ktorého sme urobili s maminou Zuzkou 
Patrick -  dve mačičky čierne hore 
Lanika  -  že prišla moja mamka a ja som mala oranžový papier         

    a som vystrihovala a maľovala tekvičku     
    
                    

   Deti z 3. triedy 3 – 4 ročné   Marika Ceterová 
   
 
 



Krúžková činnosť detí v našej MŠ 
 
Ako v minulom školskom roku, tak aj v tomto sme pre naše šikovné detičky 

otvorili záujmové krúžky, v ktorých si môžu rozvíjať svoje šikovné ručičky, nožičky 

a hlavičky. 

Pod vedením našej milej a usmievavej kamarátky Alexandry Púchovskej si deti 

rozvíjajú svoju fantáziu na výtvarnom krúžku. Keďže máme veľmi šikovné detičky, tak 

tento krúžok v tomto školskom roku navštevuje spolu až 39 párov kreatívnych rúk, 

ktoré nás reprezentujú aj na rôznych súťažiach. Venujú sa nielen maľovaniu, ale aj 

lepeniu, kolážam a rôznym novým technikám, z ktorých vznikajú samé krásne práce. 

Pod vedením Mgr. Andrejky Jergencovej naše deti navštevujú anglický krúžok. 

Učia sa o počasí, zvieratkách, farbách, náladách, ale aj rôzne piesne a krátke básne. 

Andrejka deti pripravuje aj na vystúpenia „Angličtina v pesničkách“, ktoré naša 

materská škola každoročne navštevuje a predstavuje sa ako veľmi šikovná škôlka. 

Tento krúžok navštevujú deti od tretej až po siedmu triedu a spoločne ho navštevuje 

63 detí.  

Ak by ste mali chuť zatancovať si, aj to sa v našej materskej škole dá. Pod vedením 

šikovných nožičiek našej tanečníčky Bc. Barborky Niklasovej a Mgr. Art Renáty 

Markovej sa deti učia vnímať hudbu, ale aj improvizovať. Podľa jej slov: „Učebná 

látky umožní žiakom nadobudnúť prvé návyky správneho držania tela a elementárnu 

koordináciu pohybu, základy rytmického a melodického cítenia, tempa, naučí ich 

vnímať dynamiku, takt.  

Pohybová príprava v polohách na mieste rozvinie fyzické dispozície, formujú sa i 

vôľové vlastnosti detí. Pohyb v priestore rozvinie zmysel pre priestorovú orientáciu, 

cit pre prácu v skupine, pohybovú pamäť a fantáziu.  

Pohybové hry so spevom , ktoré by mali byť neustálou súčasťou hodín, podnietia u 

detí chuť si zaspievať a zatancovať.“ 

Tento krúžok v tomto školskom roku navštevuje spolu 23 detí. 

 

         Mgr. Mária Liptáková 

 

 



Jesenné brigády 
 
         Školský dvor pri 1. a 2. pavilóne sa zmenil na nepoznanie, a to najmä zásluhou 
rodičov, ktorí sa zúčastnili na dvoch jesenných brigádach. Už polovica oplotenia 
školskej záhrady má novú farbu, orezané stromčeky a vyhrabané trávniky tešia 
nielen pani učiteľky, deti, ale aj ľudí bývajúcich v blízkosti našej MŠ, ktorí sa neraz 
pristavia a pochvália tú viditeľnú zmenu.                 Na druhej brigáde, ktorá sa konala 
v mesiaci október,bol prítomný aj pán záhradník. Ocenil pomoc najmä oteckov, ktorí 
vykopávali pne odpílených stromov a vysádzali 20 ks okrasných ihličnanov, na ktoré 
materská škola získala grant. No najväčšiu radosť z jesenných brigád mali deti, ktoré 
sa tešili z prítomnosti svojich rodičov a svojich pani učiteliek. Zapájali do všetkých 
činností, na ktoré im niekedy ani sily nestačili  
                                                                                                     

 Magdaléna Lačoková 
 

     Vykopaný poklad „ zlatá podkova“     
 
 
 

  
                                               
 
 
 



Ocenenie MŠ na 5. ročníku - najväčšieho dlhodobého projektu 
Slovenského olympijského výboru – Olympijských festivalov detí 
a mládeže Slovenska (OFDMS). 
 

Dňa 31. októbra 2012  v zrkadlovej sále Primaciálneho paláca v Bratislave za 

prítomnosti prezidenta SR Ivana Gašparoviča a ministra školstva, vedy, výskumu 

a športu Dušana Čaploviča v posledný októbrový deň slávnostne vyhlásili 
výsledky 5. ročníka najväčšieho dlhodobého projektu Slovenského 
olympijského výboru – Olympijských festivalov detí a mládeže Slovenska 
(OFDMS). Pohár prezidenta SR získal Košický kraj, ktorý dosiahol najlepšie 

hodnotenie v kategórii materských aj základných škôl. Druhý skončil Trnavský kraj, 
najlepší v kategórii stredných škôl, a tretí Banskobystrický kraj. Do OFDMS sa 
v školskom roku 2011/12 zapojilo 3228 slovenských škôl. 
 
 Jednou z ocenených bola aj MŠ Bancíkovej 2 z Bratislavy- Ružinova.  
 
Ocenenie prevzala riaditeľka školy PaedDr. Jana Bolebruchová: 
 
,, Som hrdá na MŠ a jej ET Exnárová 6, NA NAŠE AKTíVNE, ŠPORTOVO 
ZALOŽENÉ DETI A NA  PROFESIONÁLNE PôSOBENIE  PEDAGOGICKÝCH 
ZAMESTNANCOV MŠ KTORÍ IM VŠTEPUJÚ  LÁSKU K ŠPORTU. 
Hrdý je na nás aj pán starosta MČ Bratislava – Ružinov  Ing. Dušan Pekár, ktorý 
ocenil náš úspech a reprezentáciu pod mojim vedením za materské školy v MČ 
Bratislava – Ružinov“. 



 
Ocenená riaditeľka školy 

 
„Piaty ročník festivalov bol doteraz najlepší. Počet zúčastnených škôl narástol 
o viac než dvadsať percent – z vlaňajších 2565 na súčasných 3228, na čom sa 
určite podieľal fakt, že SOV v tomto roku realizoval obrovský celoslovenský 
projekt Posolstva Slovenska Hrám XXX. olympiády Londýn 2012. Jeho 
súčasťou boli aj mnohé aktivity v rámci festivalov. Olympijské hry a Posolstvo 
na mnohých miestach inšpirovali školy k zvýšenej aktivite. Ústredný štáb 
OFDMS pri záverečnom hodnotení 5. ročníka ocenil, že narástol nielen počet 
zúčastnených škôl, ale aj kvalita obsahu ich aktivít. Na mnohých školách už 
festivaly berú ako programovú záležitosť, ktorá má dlhodobý, nie jednorazový 
charakter. Vďaka tomu dokážu šport prepájať s kultúrou, výchovou, 
vzdelávaním či s ochranou životného prostredia. V uplynulom ročníku postavili 
festivaly latku vysoko. V budúcnosti určite nechceme klesnúť nižšie,“ hodnotil 

5. ročník predseda ústredného štábu OFDMS a čestný predseda Slovenskej 

asociácie športu na školách Anton Javorka. 

 



 
 
 

 
 

Prezident Slovenského olympijského výboru (SOV) František Chmelár, ktorý si na 
záver slávnosti z rúk riaditeľa Gymnázia Pierra de Coubertin v Piešťanoch Ivana 
Luknára prevzal Coubertinovu medailu (udelil mu ju Medzinárodný výbor Pierra de 
Coubertin), v príhovore uviedol: „Bol to výnimočný rok. Zažili sme skvelé 
olympijské hry v Londýne, ale predchádzalo im u nás doma Posolstvo 
Slovenska olympijskému Londýnu, ktoré malo obrovskú účasť. Olympijská 
štafeta prešla cez celé Slovensko, do aktivít v rámci Posolstva sa zapojilo vyše 
55-tisíc ľudí. Štafetu všade privítal primátor mesta alebo starosta, do tohto 
projektu sa zapojili aj všetky vyššie územné celky. Veľmi nás teší, že naše 
aktivity podporujú aj prezident republiky a minister školstva. Toto je cesta, 
ktorou sa dá ísť. Olympijských medailí môžeme mať trebárs aj sedem – sú 
dôležité, ale hlavné je to, aký odkaz dajú naši špičkoví športovci deťom 
a mládeži, aby sa šport stal súčasťou ich života a spoluutváral jeho kvalitu.“ 
 
„Ďakujem všetkým, ktorí po celom Slovensku organizujú Olympijské festivaly 
detí a mládeže Slovenska. Pamätám si začiatky tohto projektu. Neboli 



jednoduché, ale jednoduché to nie je ani dnes. Ak si však deti vyberú šport 
a kultúru, vyberú si dobre. A kto raz začne so športom, túži raz sa dostať aj na 
olympiádu. Verím, že niektorí z tých, ktorí sa zapojili do festivalov, sa na ňu aj 
dostanú,“ povedal na slávnosti v krátkom príhovore prezident Slovenskej 
republiky Ivan Gašparovič.  
Festivaly sa každoročne konajú pod jeho záštitou. Z iniciatívy Slovenského 
olympijského výboru OFDMS spoločne organizujú SOV, Ministerstvo školstva, 
vedy, výskumu a športu SR, Združenie miest a obcí Slovenska, Slovenská 
asociácia športu na školách a samosprávne kraje. 
 

 
Prezident SR medzi ocenenými riaditeľmi škôl 
 
Všetky ocenené školy dostanú od SOV športový materiál v hodnote po 300 eur. 
Projekt finančne podporuje Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu. Jednotlivé 
ocenenia zástupcom škôl aj jednotlivcom odovzdali minister Dušan Čaplovič, 
predseda Združenia miest a obcí Slovenska (ZMOS)Jozef Dvonč, primátor 
Bratislavy Milan Ftáčnik, predseda Slovenskej asociácie športu na školáchMarián 
Majzlík, predseda ústredného štábu OFDMS Anton Javorka, generálny riaditeľ 
sekcie štátnej starostlivosti o šport MŠVVŠ SR Ladislav Čambal, prezident 
SOV František Chmelár, viceprezident SOV pre mládež Vladimír Miller a predseda 
Združenia olympijských klubov SR Ivan Čierny. 



 
Minister školstva, vedy, výskumu a športu SR medzi ocenenými 
 

OCENILI AJ NAJLEPŠIE ŠKOLY A NAJAKTÍVNEJŠÍCH 
ORGANIZÁTOROV 
Okrem najlepších krajov boli na návrhy krajských štábov OFDMS ocenené najlepšie 
materské, základné, stredné i špeciálne školy, ako aj najaktívnejší organizátori 
v krajoch a na konkrétnych školách. 
 

VÝSLEDKY 5. ROČNÍKA OFDMS 2011/12: 
Celkové hodnotenie krajov - Pohár prezidenta SR: 
1. Košický kraj         (MŠ 1. miesto, ZŠ 1. miesto, SŠ 2. miesto)       um. 4 
2. Trnavský kraj        (MŠ 2. miesto, ZŠ 3. miesto, SŠ 1. miesto)             6 
3.  Banskobystrický kraj   (MŠ 3. miesto, ZŠ 2. miesto, SŠ 3. miesto)      8 
4. Trenčiansky kraj                                                                                   13 
5. Nitriansky kraj                                                                                      15 
6. Bratislavský kraj                                                                                   19 
7. Žilinský kraj                                                                                          19 
8. Prešovský kraj                                                                                      24 
Čísla napravo znamenajú súčet umiestnení v jednotlivých kategóriách (materské 
školy, základné školy, stredné školy). 



  
Materské školy: 1. Košický kraj, 2. Trnavský kraj, 3. Banskobystrický kraj. 
Základné školy: 1. Košický kraj, 2. Banskobystrický kraj, 3. Trnavský kraj. 
Stredné školy: 1. Trnavský kraj, 2. Košický kraj, 3. Banskobystrický kraj. 
  
Ocenené školy na návrh krajských štábov: 
Materské školy: 
MŠ Orechová Potôň, ul. Hlavná 193, 
MŠ A. Bernoláka 17/1405, Ružomberok, 
MŠ Komenského 25, Spišská Nová Ves, 
MŠ Šafárikova 11, Trenčín, 
MŠ Óvoda, Štúrova 1, Fiľakovo, 
MŠ Ľubotice, 
MŠ Óvoda, Nám. M. R. Štefánika 14, Šahy, 
MŠ Bancíkovej 2, Bratislava. 
 

 
 

Základné školy: 
ZŠ s MŠ Ružindol, 
ZŠ Komenského 2, Michalovce, 
ZŠ M.R. Martákovej, Nábrežie 4. apríla, Liptovský Mikuláš, 
ZŠ s MŠ Bánovská 30, Trenčianska Turná, 



ZŠ s MŠ Hlavná 66, Ožďany, 
ZŠ s MŠ Šarišská Bohdanovce 179, 
ZŠ s MŠ Školská 528, Veľké Ripňany. 
 
Stredné školy: 
Gymnázium Pierra de Coubertin, Námestie SNP, Piešťany, 
Športové gymnázium J. Herdu, ul. J. Bottu 35, Trnava, 
Gymnázium Hlinská 29, Žilina, 
SOŠ strojnícka, Športovcov 341/2, Považská Bystrica, 
Obchodná akadémia Watsonova 61, Košice, 
Gymnázium Františka Švantnera, Bernolákova 9, Nová Baňa 
SOŠ technické, Volgogradská 1, Prešov 
SZŠ Farská 23, Nitra, 
Gymnázium A. Einsteina, Einsteinova 35, Bratislava 
Gymnázium Ľ. Štúra, Hronská 1467/3, Zvolen. 
 
Špeciálne školy: 
Spojená škola, Vojenská 13, Košice, 
Diagnostické centrum Skalka 36, Lietavská Lúčka, 
Špeciálna ZŠ, Za parkom 966, Veľký Krtíš, 
Špeciálna ZŠ, Hlavná 236/67, Čierny Balog, 
ZŠ s MŠ pri zdravotníckom zariadení, Špitálska 6, Nitra, 
Odborné učilište internátne Lomonosovova 8, Trnava, 
Špeciálna ZŠ, Kollára 3, Nové Mesto nad Váhom. 
 
 Ocenení najaktívnejší organizátori na návrh krajských štábov: 
Mgr. Mária Jakubíková - Spojená škola Rosinská cesta Žilina, 
PaedDr. Marián Grman - Spojená škola Chemikov Nováky, 
Mgr. Ferdinand Brunovský - ZŠ s MŠ Pavla Demitru Centrum II. Dubnica nad V., 
Jana Bartošová - MŠ ul. Dr. Herza Lučenec, 
Mgr. Vladimír Melo - ZŠ s MŠ SNP Kalinovo, 
Mgr. Milan Laca - Prešovský kraj, 
Mgr. Jozef Gaľa - Prešovský kraj, 
Mgr. Ivan Lajda - Trnavský kraj, 
Andrea Ristová - Trnavský kraj, 
Mgr. Eva Pavlíková - ZŠ Krosnianska Košice, 
Mgr. Václav Fišera - SPŠ stavebná Cabajská Nitra, 
Marta Teplicová - MŠ Kalinova, Spišská Nová Ves. 
   



 
 
Radosť a hrdosť z ocenenia v historických priestoroch 

      
      
 PaedDr. Jana Bolebruchová 

 riaditeľka MŠ 
 
 



AKCIE – NOVEMBER 
 
STREDA – 7.11.2012  o 9,30 h. 
bude v 5.triede bábkové divadlo: 
„Fíha tralala.“        
        

 
 
 
 
 
 
 
ŠTVRTOK – 8.11.2012 o 10.00 h. na 
školskom dvore sa uskutoční vozenie 
na poníkoch – Animoterapia.. 
 
 
 

 



V termíne od  13.11. - 20.12.2012 
bude prebiehať kurz korčuľovania. 

 
 
 
 

 
 
 
PIATOK – 30.11.2012  o 9,30 h. 
v 4.triede sa potešíme bábkovému 
predstaveniu: „Mechúrik Koščúrik.“        
 

 
 

 
 
 
          

Marika Ceterová 
 

 



Korčuľovanie 
 Aj v tomto roku sa naše deti rozhodli, že sa naučia, alebo zdokonalia 
v korčuľovaní. Pod záštitou Ružinovského športového klubu sme sa teda vybrali na 
hodiny korčuľovania na zimný štadión Vladimíra Dzurillu. 
 Po prvotnom strachu z ľadu a pádov sa teda deti odhodlali a vstúpili na ľadovú 
plochu. Pod vedením skúsených a milých inštruktorov sa deti z hodiny na hodinu 
zdokonaľovali a my spolu s rodičmi sme sa tešili z toho, ako im to dobre ide. Na prvej 
hodine, sa deti učili stáť a padať. Postupne tréneri pridávali ťažšie a ťažšie prvky, ale 
naše deti všetko postupne zvládali. Na každú hodinu sa veľmi tešili a najviac na tú 
poslednú. Na tú sa prišli pozrieť aj všetci rodičia, deti prišli v krásnych farebných 
maskách, lebo práve vtedy bol karneval.  
 Deti nám všetkým ukázali, čo sa naučili, usmievali sa a mávali rodičom  
a nakoniec dostali aj odmeny, z ktorých sa veľmi tešili.  
 
 

                                   
 

Mgr. Mária Liptáková 
 

 

,,Angličtina v pesničkách“  
One, two, three, včelička je Bee. Aj táto anglická pesnička sa rozliehala 

Ružinovským kultúrnym domom, v ktorom sme nechýbali ani my. 
 Už štvrtý rok sme pravidelným návštevníkom a vystupujúcim. Naše šikovné 
deti si každoročne s našou angličtinárkou Andrejkou pripravujú pesničku na toto 
vystúpenie. Okrem nás tam vystúpili aj iné materské a základné školy nielen 
z Bratislavy. Každá prišla s inou pesničkou, inou choreografiou a každá bola 
odmenená nielen veľkým potleskom, ale aj milým darčekom. Deti sa veľmi tešili, že 
môžu vystúpiť pred takým veľkým publikom. Spočiatku bola tréma, aj obavy, ale vo 
chvíli, keď zazneli prvé tóny našej pesničky, deti trému hodili za hlavu a spievali 
a tancovali, čo im hrdielka a nožičky stačili. 
 Potom sme si ešte vypočuli ďalšie piesne, zatancovali si a s príjemným 
pocitom z dobre zaspievanej piesne sme sa vrátili do našej materskej školy. 
 
         Bc. Jaroslava Halászová 
 

 



AKCIE – DECEMBER 
 
STREDA – 5.12.2012  o 9,30 h. 
bude v 6.triede bábkové divadlo: 
„Zimný príbeh.“     
 

 
 
 
 
 
ŠTVRTOK – 6.12.2012 o 10.00 h.  
do 5.triedy príde Mikuláš. 
Zatancujeme 
si na  Disco  zábave od 15.hod – 
16.hod. 

 
 

 

 



Srdečne pozývame rodičov do tried na  

           Vianočne besiedky o 15,30 h. 

1.trieda  UTOROK – 18.12. 
 

2.trieda  ŠTVRTOK – 20.12. 

 

3.trieda  UTOROK - 18.12.  

 

4.trieda  ŠTVRTOK – 20.12. 

        

5.trieda  UTOROK – 18.12. 

        

       6.trieda  PIATOK - 14.12.  

       7.trieda    PIATOK - 14.12.  



ŠTVRTOK – 20.12.2012 o 9.30 h. na 

školskom dvore sa uskutoční vozenie 

na poníkoch – Animoterapia. 

        

  
 

                                                                            

Marika Ceterová 
 

 
       
 
 
 
               
 
 
 
        
 

želá kolektív zamestnancov MŠ 



Veselé pískanie, zdravé dýchanie 
 
 Deti zo siedmej triedy vždy s radosťou čakajú na okamih, kedy opäť začneme 
hrať na flaute. 
 Tešia sa, lebo je to jediný hudobný nástroj, na ktorom si dokážu zahrať 
jednoduchú pieseň v rozsahu g1 – d2 aj sami. Ich obľúbenými piesňami sú: Kohútik 
jarabí, Maličká som, Čierny Ján, a iné. Deti si formou hry na flaute cvičia nielen 
pamäť a  jemnú motoriku, ale aj správne dýchanie, ktoré je pri hre na flaute veľmi 
dôležité. 
 S radosťou vystúpili aj na vianočnej besiedke a tešia sa aj na koncoročné 
vystúpenie , kedy sa ako predškoláci budú lúčiť so škôlkou. 
 
          Mária Zmeková 
 
 
 
Vianočná besiedka 
 
Každý rok sa pred vianočnými prázdninami uskutočňujú v jednotlivých triedach 

besiedky pre rodičov. Je to milá povinnosť, na ktorú sa spolu s deťmi zodpovedne 

a veľmi poctivo pripravujeme niekoľko týždňov dopredu. Môžem povedať, že v triede 

sa nájdu deti, ktoré radi predvádzajú svoj talent a šikovnosť. Tieto deti dokážu zapojiť 

aj ďalšie menej aktívne deti. Aj tento rok sme pripravili pre rodičov, starých rodičov, 

súrodencov a hostí pekné pásmo. Deti s citovým zaangažovaním recitovali básne so 

zimnou tematikou a zaspievali piesne, ktoré potešili všetkých prítomných. Svoje 

herecké umenie prejavili deti zahraním úloh v rozprávke Deduškova rukavička. 

Odmenou im bol veľký potlesk.  Deti sa veľmi potešili, keď ich p. učiteľka Norika 

pozvala ku stromčeku. Tam im po jednom rozbaľovala a ukazovala každý darček. 

V ďalšej časti p. učiteľka Norika oboznámila rodičov a všetkých hostí s interaktívnymi 

hračkami. Ukázala im, ako sa pracuje s pomôckou BEE-BOT, kamerou, 

mikroskopom. Predviedla aj interaktívnu tabuľu, LOGICO – PRIMO, hru ,,Medvedíky, 

tučniaky´´. Rodičov to veľmi zaujalo a spoločne s deťmi si ich aj vyskúšali. Celá 

besiedka prebiehala v radostnej a uvoľnenej atmosfére. A na záver čakalo deti 

pohostenie – domáce sladké a slané koláče, sladkosti, ovocie a džusíky. Všetci 

hostia pochválili vystúpenie detí, výzdobu triedy a šatne a jednotlivo sa poďakovali p. 

učiteľke Norike a Evičke sa ich svedomitú prácu v prospech detí.   

                                   Evka Divoková 

 



Okienko zdravia 
 
 

Nadváha a obezita u detí. 
 
 

Vďaka pokroku v medicíne už našu populáciu prestali decimovať 
infekčné choroby , zato ich vystriedali choroby civilizačné, 
nazývané aj choroby z nadbytku, ktoré sa zaradili na prvé miesto 
v rebríčku úmrtností .Z nich sú na poprednom mieste zdravotné 
komplikácie z nadváhy a obezity, ktoré už dosiahli pandemické 
rozmery. Väčšina odborníkov preto odporúča začať s prevenciou 

už v detskom veku, kedy je väčšia šanca na úspech ako v dospelosti. 
 
Podľa štatistiky EÚ má viac ako 14 miliónov školopovinných detí nadváhu a 3 milióny 
je už obéznych. Tento trend má neustále stúpajúcu tendenciu. Vo svojom prvom 
článku som už spomínala , že ešte stále u niektorých, hlavne starých rodičov 
pretrváva rovnica – tlsté dieťa = zdravé dieťa. Treba zmeniť zmýšľanie ľudí na tlsté 
dieťa = choré dieťa. 
 

Tlsté dieťa má veľkú šancu, že z neho vyrastie tlstý dospelý 
s vysokým krvným tlakom, poškodenými kĺbmi , možnými 
srdcovými chorobami , prípadným diabetom II. typu a rôznymi 
komplikáciami vyplývajúcich z týchto chorôb , že sa dožije 
nižšieho veku. Okrem toho tlsté dieťa nevládze držať krok so 
svojimi rovesníkmi , stáva sa možným terčom posmechu , 
šikany, tak sa radšej izoluje, ostáva doma, trpí pocitom 
menejcennosti, voľný čas trávi pred TV alebo PC, tým pádom 

má aj nedostatok pohybu, k tomu sa prípadne napcháva cukrovinkami a priberá stále 
viac a viac. Dostáva sa do uzavretého kruhu, z ktorého sa bez pomoci rodičov 
nedostane. Bohužiaľ je stále dosť rodičov, ktorí si tento problém neuvedomujú, 
prípadne to ani nechcú vidieť. Na druhej strane sa ukázalo, že množstvo jedla, ktoré 
tieto deti skonzumujú nie je výrazne väčšie, zlá je jeho druhová skladba a časový 
harmonogram. Tieto deti väčšinou neraňajkujú, dopoludnia jedia len veľmi málo a po 
návrate zo školy zjedia všetko, čo vidia. V ich strave takmer úplne absentujú ovocie, 
zelenina a ich energetický príjem je opačný ako by mal byť v priebehu dňa. Najvyšší 
energetický príjem by mal byť v dopoludňajších hodinách a v druhej polovici dňa by 
sa mal postupne znižovať. Tlsté deti konzumujú zhruba o 30 % viac tukov 
a sacharidov a len minimum vlákniny. Často sú deti sladkosťami odmeňované, 
neskôr si na ne môžu vypestovať závislosť. 
 
Ja sa snažím, aby deti spoznali princípy zdravého 
stravovania už v našej školskej jedálni a dúfam, že aspoň 
niečo z toho si prinesú domov a možno aj do dospelosti. 
Do jedálneho lístku zaraďujem množstvo čerstvej 
zeleniny, ovocia, na pitie deti dostávajú zriedené 100% 
ovocné džúsy, podávame im sirupy, ktoré nie sú 
dostupné v bežnej obchodnej sieti / jedná sa o ovocné 
koncentráty s minimálne 50 % obsahom ovocia, nie sú 



nijakým spôsobom prifarbované, neobsahujú žiadne umelé konzervačné látky. Sú 
konzervované iba krátkym zahriatím a preto majú pomerne krátku dobu spotreby – 
nie ako bežne predávané, ktoré majú dobu spotreby aj dva roky/. Deti dostávajú 
primerané množstvo vlákniny / o jej význame som už písala /, či už vo forme 
cereálneho pečiva, musli tyčiniek, prípadne nimi veľmi obľúbené cereálne 
medvedíky, ktoré dostávajú spolu s mliekom. Vďaka pani Matúšovej a jej manželovi , 
rodičom Zuzky z 5.triedy, máme v sklade už aj cereálne cestoviny , ktoré nám 
sponzorsky zabezpečili. Ja som sa ich dlho snažila zohnať za rozumnú cenu, ale 
nepodarilo sa. Do jedálnička pre deti zaraďujem často aj strukoviny v rôznej podobe, 
nakoľko podľa najnovších výživových trendov by mal denný energetický príjem 
pochádzať z 20 % práve zo strukovín. Vo väčšej miere podávame deťom biele mäsá 
alebo mäsá z mladých zvierat /jahňacie , teľacie /, kvôli nižšiemu obsahu tuku a pre 
ich ľahšiu stráviteľnosť. / len tie ich ceny..../. 
Bohužiaľ, moja snaha nie je vždy správne pochopená. Minule som prechádzala okolo 
nástenky, kde máme umiestnený jedálny lístok a dve matky, ktoré ho čítali 
skonštatovali, že kto to kedy videl, dávať malým deťom 3x do týždňa zeleninové 
šaláty, kto to má stále jesť. 
Keby mali kyslú uhorku, zjedli by ju skôr. 
Tým rodičom, ktorí vedia oceniť, že ich deti tie šaláty majú, že majú ovocie, cereálie, 

strukoviny...odkazujem - ja to nevzdám a mienim v tomto 
trende aj naďalej pokračovať. 

 
Zuzana Slámová, vedúca školskej jedálne 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Z D R A V Á   V Ý Ž I V A  v materskej škole 

  
– pozor na obezitu detí 

 
 
Máme nevýhodu v tom, že pred mnohými rokmi náš organizmus 
žil v prostredí, kde toľko potravy nebolo. Náš genotyp – genetická 
výbava – je usporiadaná tak, aby sme v energeticky obmedzenom 
prostredí prežili. Túto výbavu si prinášame od predkov, ktorým 
v dobe nedostatku potravy vyhovovala. Pretože máme potravy 
dostatok, organizmus má tendenciu energiu stále doplňovať.  
 
Ako uvádza Miriam Kopčová, vedúca ŠJ na MŠ Šťastnej 26, výživa má pre všetky 
organizmy základný a existenčný význam. Výživou organizmy dostávajú látky 
potrebné na ich rast, vývoj, obnovu orgánov, reprodukciu. Každý organizmus výživou 
dostáva energiu potrebnú na vykonávanie životných funkcií. Vnášaním umelých 
prvkov do výživy zanechali tieto na človeku nielen kladné, ale aj záporné vplyvy na 
človeka – civilizačné choroby. Z týchto dôvodov sa výžive v predškolskom veku 
venuje mimoriadna pozornosť. 
 
Aj naša materská škola sa v minulom školskom roku  zapojila do projektu 
dotovaného z eurofondov - „Mliečny program v materských školách!“. V tomto 
školskom roku 2009/2010 sa pripravuje aj naša vedúca ŠJ - Zuzana Slámová zapojiť 
aj do projektu : „Ovocie v školách“. Na MČ Ružinov už prebehli s riaditeľmi MŠ a ZŠ 
ako aj s vedúcimi ŠJ prvotné rokovania o novom projekte. 
 
Prvým predpokladom úspechu vo výžive dieťaťa  je zvyšovanie úrovne jeho 
poznatkov o svojej výžive. O to dôležitejšie je položiť základy zdravej výživy najmä 
u detí predprimárneho veku. 

 
PaedDr. Jana Bolebruchová 
     riaditeľka MŠ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 



AKCIE -  JANUÁR 
 

UTOROK – 8.1.2013 o  9,30 h.  
v 6. triede nám herci Stražanovci 
zahrajú bábkové predstavenie: 
„Psíček a mačička“ 

 
 
 
 

Štvrtok 24.1.2013 o 9.15 h.  
v 4. triede budeme mať environ -  
mentálnu výchovu : poľné zvieratá. 

   
PIATOK – 25.1. 2013 o 9,30 h. 
v 3.triede bude Výchovný koncert: 
„Potulky macka Pu.“ 

                                                                                     
 



POĽNÉ ZVIERATÁ 

 

Ďalej nás pán Chodil oboznámil s tým, kde 

tieto zvieratká žijú, prečo sú pre naše prostredie 

užitočné a tiež, čím sa živia. V januári nás v materskej 

škole navštívili zvieratká zo zvieracej farmy . Ako prvé 

nám pán Chodil predstavil myšky. Deti sa veľmi tešili. 

Vysvetlil deťom ako sa majú správať ku zvieratkám, 

že musia byť potichu, aby sa zvieratká nezľakli, že ich 

nemôžu silnejšie stlačiť, pretože by im mohli ublížiť. 

Toto vysvetlenie má pre detičky didaktickú funkciu. 

Naučili sa, že zvieratká sú živé tvory a treba s nimi jednať s citom.  

Keďže detičky táto téma veľmi zaujímala a mali z prítomnosti zvierat radosť, 

tak aj pozorne počúvali, čím sa veľa učili.  

Druhé prišli na rad morské prasiatka. 

Keďže boli veľmi plaché, tak sme ich najprv 

iba pozorovali z diaľky a neskôr, keď si 

zvykli, sme sa k nim priblížili a pohladili ich. 

Pán chodil nám ukázal, ako si vedia vypýtať 

dobrôtky z ruky a napokon sme si to 

vyskúšali aj my.   

Ako posledné prišli na rad králiky. 

Predstavili sa nám dva- jeden biely a jeden čierny. Deti sa veľmi tešili, pretože boli 

spomedzi ostatných hlodavcov najväčšie a najmilšie. Králiky boli veľmi prítulné. Za 

odmenu, že detičky pozorne počúvali, mohli ich dlhšie hladkať.  

Deti boli natoľko nadšené, že sa ku koncu 

návštevy spustila debata, o tom, čo sa dialo, 

ktoré zvieratko sa komu najviac páčilo a prečo. 

Prínosom bolo, že vedeli reagovať a správne 

odpovedať, že zvieratká treba rešpektovať, byť na 



nich milý, a uvedomovať si, že sú to tvory krehké a je treba vedieť sa k nim 

adekvátne chovať.  

Akcia sa konala priamo v triede materskej školy, kde si okolo zvierat posadali 

do kruhu deti a tíško pozorovali výklad pána Chodila. Pozorne počúvali a poslúchali 

všetky pokyny, aby sa zvieratá nerozrušili a neboli plaché. 

Cieľom bolo oboznámenie detičiek 

so zvieratkami, naučiť ich správne sa k nim 

správať, rozvinúť emocionálnu stránku detí 

a taktiež empatiu čo sa koniec koncov aj 

podarilo. Deti spoznali na základe 

priameho pozorovania hlodavce a zaujali 

pozitívne postoje k zvieracej ríši.  

 

Sme veľmi vďační za túto veľmi zaujímavú, milú a príjemnú návštevu.  Deťom 

táto návšteva spôsobila veľkú radosť.  

 
Ingrid György 

 

 
 
 
 
 
 
 



AKCIE -  FEBRUÁR 
 
UTOROK – 5.2.2013 o 9.30 h. na 
školskom dvore sa uskutoční jazda na 
poníkoch.  
                    
 
 
 
 
ŠTVRTOK– 7.2.2013 - návšteva BBD 
Odchod autobusom: 
o 9.00 h.– deti z 7. a 6. triedy 
 

o 9.30 h.– deti z 5. a 4. triedy 
 

 
 
 
 
 



 
PONDELOK -  18.2. 2013 o 9.30 h. 
v 6.triede sa uskutoční  
Fašiangový karneval 
s veľkým prekvapením. 
 
 
 
 
 
 
V termíne -  24.2. – 1.3. 2013 deti 
6. a 7. triedy budú absolvovať 
lyžiarsky kurz v  Zimnej škole 
v prírode  - Račková dolina  
 
 
 

 
Marika Ceterová 

 
 



Fašiangový karneval 
 
Jedno februárové ráno deti spolu s pani učiteľkami vchádzali do tried ako 

princezné, víly, šašovia, spidermani, piráti, motýle, lienky a rôzne zvieratká. Konečne 
sa dočkali, že sa môžu pochváliť svojimi čarovnými maskami, ktoré si dlho 
pripravovali spolu so svojimi rodičmi. Hurá karneval, tešili sa deti a tváričky im žiarili 
úsmevom a radosťou. V krásne vyzdobenej 6.triede to naozaj stálo za to. Začal sa 
sprievod karnevalových masiek a prezentácia masiek po triedach. Po predstavovaní  
sa začala ozajstná zábava, pri hudbe sa spievalo, tancovalo a maškrtilo. Všetkým 
bolo veselo a dobre. Každé jedno dieťa bolo jedinečné, úžasné a preto i každé 
zvíťazilo, bolo ocenené diplomom. 
Ďakujeme všetkým rodičom  za prípravu nápaditých karnevalových masiek. 
Ďakujeme aj Miškovej šikovnej mamičke z 3. triedy, ktorá všetky masky prekvapila 
sladučkou tortou Šaša.  
Už teraz sa tešíme na ďalší karneval.                Marika Ceterová                                    

                                    
Sprievod a prezentácia karnevalových masiek 

          

                



 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Šašo je veľmi dobrý, moc nám chutí prezrádzali šťastné deti 

  
 

           
  

Zabávali sme sa a tancovali... 
 



Lyžiarsky výcvikový kurz                      
 

           Tento rok zima snehom nešetrila a tak sme sa po dohode s RŠK Ružinov 
vybrali spolu s detičkami do Nízkych Tatier, konkrétne do Račkovej doliny, spoznávať 
krásy zimnej prírody, zdokonaliť sa v lyžovaní a zdolávať rôzne prírodné  prekážky. 

 

 

Maminy deti poriadne nabalili, tatinovia skontrolovali lyžiarsku výstroj  a mohli sme 
vyraziť z Bratislavy rovno do lona tatranských hôr. 

Cesta rýchlo a bez komplikácií ubehla a tak sa mohli deti hneď po príchode 

do hotela oboznámiť s okolím. 

Na druhý deň sme sa hneď po raňajkách vybrali na svah, kde už mali deti pripravené 
lyže. Skôr, ako si ich mohli nasadiť, sa museli poriadne rozcvičiť a ponaťahovať si 
stuhnuté svaly. 

Skúsení športoví inštruktori si deti rozdelili do skupín podľa ich lyžiarskych 
schopností. 

Veľa detí už lyžovať vedelo a tak ujo vlekár im mohol zapnúť malý vlek 

aby nemuseli toľko šľapať do kopca. 



Tie detičky, ktoré prvý krát stáli na lyžiach sa aj zo začiatku trošku báli, ale po prvých 
pohyboch na lyžiach sa im to zapáčilo a veruže popreháňali aj inštruktorov, ktorí ich 
miestami museli „lapať“, aby neskončili medzi stromami. 

Samozrejme, že po takýchto výkonoch všetkým riadne vytrávilo a veruže si po obede 
aj pospali. 

Popoludní si mohli deti vyskúšať svoje zručnosti na lopatkách na snehu, zhotovovať 
si rôzne výtvory zo snehu a samozrejme sa aj poriadne vygúľať v snehu. 

Deti mali každý deň pripravený program tak, aby si mohli zašportovať, zdolávať rôzne 
prírodné prekážky, pozorovať stopy zvierat v snehu a večer si overiť svoje vedomosti 
v rôznych súťažiach. 

Keďže sme boli v krásnom prostredí Nízkych Tatier navštívili sme aj jaskyňu, v ktorej  
boli ľadové kvaple, jazierko s vodou, ktorá sa niekedy len tak vytratí a zas objaví, deti 
úplne zblízka videli živého netopiera a oboznámili sa aj s nebezpečnou prácou 
jaskyniarov. 

 
 

Všetky deti sa naučili  ovládať lyžiarsku techniku a tak sme ich mohli zobrať aj na 
„veľký kopec“ v Závažnej Porube, kde sa predviedli ako profesionáli. 

 



Večer ich čakala odmena v podobe karnevalu, na ktorý sa už deti veľmi tešili. Zrazu 
sa malí lyžiari zmenili na princov, princezné, rôzne zvieratká, víly a rozprávkové 
bytosti. 

Na záver pobytu mali deti preteky na lyžiach a samozrejme ,že boli aj patrične 
ohodnotení. Za svoje výkony dostali diplomy, medaile, ale aj sladké odmeny. 

Deti boli počas celého pobytu vedené k tomu, aby sa vedeli správať v prírode, aby ju 
chránili a neničili, taktiež k ohľaduplnosti voči svojmu okoliu, k vzájomnej pomoci 
a úcte. 

Nakoľko sme mali každý deň pestrý program lyžiarsky kurz nám veľmi rýchlo ubehol. 

Tento pobyt splnil svoj účel a tak sa deti  vrátili domov s krásnymi zážitkami 
a spomienkami. 

 

 
         
 
         Nora Gregušová 

 
 
 



AKCIE -  M A R E C  2013 
 
 
 
 
 PIATOK – 1.3.              o 9.50 h.  
 Deti zo 4.5.6. a 7. triedy navštívia 

BBD a pozrú si divadelnú 
rozprávkovú hru: „Zlatovláska“.       

 
 
PONDELOK -  11.3. o 16.00 h.  
v triedach bude Deň veselých zúbkov  
s deťmi a rodičmi  
a zároveň aj triedny aktív. 
 
UTOROK -  12.3. o 8.30 h.  
v 4. triede sa uskutoční  
fotografovanie detí.          
ŠTVRTOK – 14.3. o 9.30 h. 



v 5.triede sa potešíme bábkovému 
predstaveniu: „Mechúrik Koščúrik.“        
 

 
 

 
 
 
 

 
 
PIATOK – 15.3. o 9.30 h.  

v 3.triede bude Hudobno - výchovný  
koncert: „Popolvár najväčší na svete.“ 
 
 

                                                   

 
 
 
 



STREDA – 20.3. o 9.30 h. v Cultuse 
sa deti zo 6. a 7. triedy potešia 
stretnutiu so spisovateľom  
Romanom Bratom. 
 
 
 
 
 
 
PIATOK - 22.3. od 7.00 – 9.00 h. 
bude pristavené auto   
pre zber papiera. 
 
 
 
PONDELOK – 25.3. o 9.30 h. sa 
uskutoční vyhodnotenie triedy, ktorá 
odovzdala najviac papiera. 
 



UTOROK -  26.3. o 9.30 h. na ŠD 
sa uskutoční vozenie na poníkoch – 
Animoterapia. 
 
 
 
 
P R I E B E Ž N E               
mesiac hlasného čítania 
návšteva knižnice  
 
 

výstava detských prác:  
Prišla jar         
Veľká noc 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                              

         Marika Ceterová     



Deň veselých zúbkov 
 
Na deň , keď k nám prídu dve veselé veveričky,  
sme sa všetci veľmi tešili. Prišli sa pozrieť aj naši rodičia. 
Do škôlky sme si priniesli zubnú kefku, pastu a pohárik, 
presne podľa pokynov pani doktorky, ktoré sme si  
prezreli z DVD. 
Pani doktorka nám presne ukázala, ako treba umývať zúbky, ktorou stranou začať, 
kde zúbky 
dočistiť Dĺžku umývania nám ukázali presýpacie hodiny ..Vysvetlila nám , že okrem 
umývania je dôležité aj zdravo sa stravovať a nejesť veľa sladkostí Potom sme sa 
rozdelili do dvoch skupín. 
Ujo Robo a teta Lucia sa presvedčili v umývarkách , že sme šikovné deti a ukázali 
sme im ako si vieme umyť zuby. Za odmenu sme dostali pekné medaile. 
Na záver sme si zaspievali veselú pesničku o zúbkoch , ktorú naspieval Robo Papp. 
Rodičom sa projekt páčil, veď správne vyčistiť zuby je potrebné v každom veku. 

Netušili, že v materskej škole môžu získať nové poznatky.  
Monika Kinierová 

 
 
Stretnutie so spisovateľom Romanom Bratom 
  
Každý deň je v niečom špeciálny. Iný nebol ani tento. Mali sme  tú česť stretnúť sa 
s pánom spisovateľom, ktorého rozprávky sú veľmi obľúbené aj v našej materskej 
škole. 
 A tak sme sa teda obliekli a už sme aj cupitali do Cultusu, kde na nás pán 
spisovateľ Roman Brat čakal. Pekne sme si posadali a už sme aj čakali, čo sa bude 
diať. Pán spisovateľ nás prekvapil, keď nám jednu zo svojich rozprávok aj pustil ako 
večerníček. Bola to rozprávka, ktorú sme veľmi dobre poznali, lebo sme si ju v škôlke 
už čítali.Bola to rozprávka o tvrdohlavom baranovi. Potom nám pán spisovateľ 
porozprával, ako vzniká kniha, kde a kedy dostáva nápady a ako to potom pokračuje 
ďalej. Najviac sa nám páčilo, keď sme sa ho mohli na čokoľvek opýtať. Ale keďže 
naše deti sú veľmi šikovné a vedeli odpovedať aj na otázky, ako sa volá ujo, ktorý 
kreslí do kníh obrázky, aj to, kam kniha putuje, keď sa napíše, tak mali len veľmi 
málo otázok a preto nám ujo za odmenu pustil ešte jednu rozprávku.  
 Ako odmenu za toto krásne stretnutie sme sa poďakovali potleskom a nás pán 
spisovateľ obdaroval svojimi nálepkami.  

             Mgr. Mária Liptáková 



Projekt Logico   Primo 
 
Tretí rok u nás na materskej škole prebieha  projekt LOGICO PRIMO. 
 
Jeho cieľom je : riešenie úloh, rozvíjať logické myslenie detí. 
 
 vzdelávací systém LOGICO = rámik + súbor úloh so širokým záberom tém 
 každý súbor 16 kariet obsahuje úlohy s rôznym stupňom obtiažnosti 
 súbory sú vhodné na individuálne aj skupinové aktivity 
 výber kariet na edukačnú činnosť je v kompetencii  učiteľa = vyberá karty tak, 

aby zodpovedali kognitívnej úrovni detí a zároveň aby ich úlohy zaujali a boli 
prínosom pre ich osobnostný rozvoj 

Rozvíja  :  
zručnosť (motoriku) 
rôzne typy pamäti 
vedomosti                    
motiváciu 
analytické myslenie 
zmyslové vnímanie, postreh 
logické myslenie 
kreatívnosť – divergentné myslenie 
koncentráciu, pozornosť 
orientáciu v priestore 
poznanie číselného radu a množstva 
Podporuje :     
aktívne zapájanie sa  detí   
samostatnosť 
nezávislosť 
súťaživosť 
skupinovú a individuálnu výučbu 
sebadôveru dieťaťa 
predstavivosť 
záujem o učenie 
učenie návykom 
trpezlivosť 
verbálnu komunikáciu 
 
Logico Primo  je náš kamarát s ktorým sa hráme v rôznych edukačných aktivitách. , 
ktoré mám pomáhajú rozvíjať našu múdru hlavičku. 
                                                Deti z 5.tr. s Monikou 
Zber papiera 

Každoročne na našej škole prebieha zber papiera, ale tento rok sme vyhlásili v zbere 
medzitriednu súťaž. Pochváliť sa môžu dve triedy. V januári sme blahoželali 5.triede,   
v marci 4. triede.  Tieto triedy boli odmenené diplomom a didaktickou pomôckou.  

Ďakujeme všetkým rodičom, ktorí priniesli papier. Tešíme sa na ďalšiu spoluprácu.  

                         Marika Ceterová 



Materská škola Bancíkovej 2, Bratislava 

 

udeľuje 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

5.triede 

za 1. miesto v zbere papiera  

v školskom roku 2012/2013 

za vyzbieraných 211 kg papiera. 

 
 

 

Bratislava 14.januára 2013     riaditeľka školy 



Materská škola Bancíkovej 2, Bratislava 

 

udeľuje 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

4.triede 

za 1. miesto v zbere papiera  

v školskom roku 2012/2013 

za vyzbieraných 525 kg papiera. 

 
 

 

Bratislava 25. marca 2013     riaditeľka školy 



Digitálne technológie v materskej škole. 
     
 Naša MŠ je vďaka šikovnosti pani riaditeľky, pani učiteľkám, ktoré sa zapájajú do 
rôznych projektov a sponzorom, vybavená rôznymi digitálnymi pomôckami. 

     
 Medzi  veľmi obľúbené pomôcky patrí aj včielka Bee-bot, za pomoci ktorej sa 
deti učia pojmy vpred, vzad, vpravo, vľavo a taktiež si precvičujú pamäť 
a pozornosť. 

 
 
 
 
 
 
 
 
      
 

 

 

 

Naši štvrtáčikovia si tu utvrdzujú svoje vedomosti o farbách a geometrických tvaroch 
nie len za pomoci včielky ,ale aj prostredníctvom interaktívnej tabule. 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Na tieto interaktívne tabule máme rôzne softvérové programy ako napríklad Cirkus 
Šaša Tomáša, Detský kútik, Alík, Kolotoč, Dominik, Hankin vedecký dom miesta 
a času, Lienka, Čím budem, Prírodné spoločenstvá a mnohé ďalšie, prostredníctvom 
ktorých sa  deti hravou formou postupne pripravujú na vstup do školy. 
Okrem týchto pomôcok využívame aj kameru, mikrofón, hovoriace štipce, mikroskop, 
bager  a tiež detský PC Kids Smart ,ktorý je umiestnený v IV. triede.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
Deti sa pri využívaní tohto kútika učia vzájomnej pomoci a úcte, rozvíjajú si pamäť, 
pozornosť a predstavivosť, pracujú  s médiami, a v neposlednom rade si zdokonaľujú 
jemnú motoriku.  Zároveň sú vedené k rešpektovaniu všeľudských etických hodnôt. 
 
                                                             Nora Gregušová 
 
 
 

 

 

 

 

 

 



Detský kolektív – veľký kokteil baktérií   

         
Nástupom dieťaťa do materskej školy predstavuje veľkú zmenu pre dieťa, 

ktoré je prvýkrát odlúčené od matky a otca, rodinného prostredia, zaužívaných 
návykov, hier a najmä vzťahov. Z tohto dôvodu sa mamičky sa oprávnene obávajú, 
že ich dieťa bude po príchode do kolektívu častejšie choré.  
Okrem toho podstupuje u dieťaťa zmenu aj jeho imunitný systém, pretože prichádza 
do kontaktu s rôznymi chorobami, ktoré v kolektíve na dieťa číhajú. Detská imunita 
sa však neustále vyvíja. Odborníci sa zhodujú v názore, že dôležitá je najmä 
prevencia.  

V materskej škole neustále zvyšujeme  úroveň hygieny prostredia a robíme 
počas prijímania detí tzv.  ranný filter. Stáva sa nám v praxi, že niektorí rodičia sú 
nezodpovední a privedú do škôlky choré dieťa, resp. ešte nedoliečené dieťa. Pani 
učiteľka po zistení takéhoto prípadu  je povinná ihneď takéto dieťa z kolektívu vylúčiť, 
aby sa nešírila nákaza medzi ostatné deti.  
Je to v záujme najmä detí. Nie je príjemné najmä pre malé dieťa, keď nastane 
situácia, že nám obe pani učiteľky v triede ochorejú. Vtedy pani učiteľky zastupujú 
naše pani učiteľky z iných tried a prípadne sa deti musia z organizačných dôvodov 
deliť. Táto situácia nastáva, keď chýba viacero pani učiteliek – sú PN, OČR, 
zúčastňujú sa v rámci zvyšovania kvalifikácie vzdelávania v MPC, odborných 
konferencií, workshopov o nových učebných pomôckach a pod. Stáva sa to aj 
v prípadoch, že klesne počet detí v triede spôsobené infekčným ochorením, napr. na 
počet 5 detí. Aj vtedy sa deti spájajú z organizačných dôvodov. 
 
Zároveň chcem vyjadriť spokojnosť, že aj v týchto ojedinelých prípadoch deti túto 
situáciu delenia väčšinou lepšie ako rodič zvládajú, poznajú všetky naše pani 
učiteľky, ktoré sa o ne  postarajú, nakoľko sa denne stretávame s deťmi s ich 
kamarátmi na vzájomných návštevách, na školskom dvore, v jedálni a najmä na 
bohatých spoločných školských akciách materskej školy.  
 

Obraciam na preto Vás rodičia s veľkou prosbou, aby sme spoločne urobili 
v našej  materskej škole pre naše deti maximum.  
 
 
 

PaedDr. Jana Bolebruchová 
 riaditeľka MŠ 
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